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SUNUŞ

Değerli Okuyucular,

Elektronik Siyaset Bilimi Araştırmaları Dergisinin dördüncü sayısı (Ocak 2012) ile karşınızdayız.

Dergimizin bu sayısına katkı yapan tüm bilim insanlarına teşekkür ediyoruz. László Marácz bu

sayımız için yazmış olduğu „Euro-Atlasian Security: Globalization, Networking and Hybrid

Geopolitics“ başlıklı makalesinde artık klasik jeopolitik teorilerin uluslararası ilişkileri açıklayıcı

gücünü kaybettiğini vurgulayarak küreselleşme çağında ağ teorilerinin devletlerarası ilişkileri

açıklamada önemli bir güce sahip olduğunun altını çizmektedir. Bu bağlamda Marácz Barabási’nin

ortaya attığı “hiyerarşik ve dayanıklı ağ teorisinin” (scale-free network) devletlerarası ilişkilerin

anlaşılmasına yaptığı katkıyı Kazakistan örneğinde ortaya koymaktadır. Füsun Özerdem ise Avrupa

Birliği Doğu Ortaklığı Programını ele aldığı makalesinde özellikle program ülkelerinin AB algısı

üzerinde durmaktadır. Özerdem bu makalesinde “Doğu Ortaklığının amaçları, sınırları ile bu

programının Doğu Avrupa ülkelerindeki değişim açısından oynadığı önem nedir?”  gibi sorulara

açıklık getirmektedir. Hakan Evin ise “Yeni denen eski bir oyun: Küreselleşme” adlı makalesinde

küreselleşme olgusunun felsefi arka planını net bir şekilde ortaya koyduktan sonra küreselleşme

olgusunu açıklayan radikal, kuşkucu ve dönüşümcü yaklaşımları analiz etmektedir. Makalesinde

Afganistan seçim sisteminin siyasal sonuçlarını çarpıcı bir şekilde ortaya koyan Parwana Paikan tek

adaylı tercihli oy sisteminin bir bölgede çoğunlukta olan etnik grubu avantajlı duruma getirdiğini,

milletvekilleri ve siyaset bilimcilerle Kabil’de yapmış olduğu görüşmeler yardımıyla ampirik-analitik

bir yaklaşımla ortaya koymaktadır. Taner Karakuzu ve İlker Limon ise ortaklaşa yazmış oldukları

makalede ortaöğretim tarih ders kitaplarında Orta Asya Türk Cumhuriyetlerinin yerini analiz

etmektedirler.

Bu sayımızda dergimize bir de söyleşi bölümü eklemiş bulunuyoruz. Bu sayıdan itibaren her yılın

Ocak sayısında yer almak üzere Siyaset Bilimi ve Uluslararası İlişkiler alanında önde gelen bilim

insanlarıyla dünya siyasetinde meydana gelen önemli olaylar üzerine bir söyleşi yayınlamayı

düşünüyoruz. Bu sayımızda editör kurulunda yer alan arkadaşımız Aslıhan Güngörmez’in Uludağ

Üniversitesi öğretim üyesi Prof. Dr. Tayyar Arı ile Ortadoğu’daki gelişmeler üzerine yaptığı enteresan

söyleşiye yer veriyoruz.

Bu kısa açıklamalardan sonra sizi bu sayımızda yer alan makaleleri okumaya teşvik edebildiysek

kendimiz mutlu sayacağız.

Editör

Fahri Türk
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Editorial

Dear Reader,

The January 2012 issue of Electronic Journal of Political Science Studies (EJPSS) is now available.

We thank all scientists for their valuable contributions to the publication of fourth issue of our journal.

László Marácz stresses in his article entitled „ Euro-Atlasian Security: Globalization, Networking and

Hybrid Geopolitics” that the classic geopolitical theories could not exactly explain the international

politics any more. He underlines that the network theories are more suitable for the understanding of

international relations in the age of globalization. Within this context Marácz indicates that the free

scale network theory by Barábasi contributes to the   understanding of interstate relations concerning

the case study of Kazakhstan. Füsun Özerdem analyzes the European Union Eastern Partnership

Programme and the perceptions of programme states. Özerdem focuses in her article especially on the

questions such as “what are the Eastern Partnership’s goal and limits?” and “Are the European

Partnership Programme and other EU programmes dedicated for the transformation process in Eastern

Europe adequately?”  Hakan Evin explores in his article on “an old game that is considered as new

one: Globalization” the phenomena of globalization regarding the attitudes of Hyper-globalists,

Sceptics and Transformationists. Parwana Paikan explains in her article the political consequences of

the Afghan electoral system. She further examines the hypothesis that a candidate from a large ethnic

group is more likely to support the current electoral system than a candidate from a small ethnic group.

Taner Karakuzu and İlker Limon show in their joint article, how to handled Turkic Republics of

Central Asia in the History Textbooks of Secondary Schools.

In this issue we added a new rubric “ interview” to the  EJPSS, which will be published in every

January issue of our journal on important events in the world politics. We aim that each interview will

be realised with a prominent political scientists. Aslıhan Güngörmez, our colleague from editorial

board, interviewed Prof. Dr. Tayyar Arı from Uludağ University on the Arab Spring and its

consequences for the Turkey.

After this short introduction I would be very happy if I could motivate you for reading these articles in

our fourth issue.

Editor

Fahri Türk
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Editorial

Sehr geehrte LeserInnen,

vor Ihnen liegt die vierte Ausgabe der elektronischen Zeitschrift für politikwissenschaftliche Studien.

Wir bedanken uns bei allen WissenschaftlerInnen für Ihren Beitrag. László Maráczs Artikel „Euro-

Atlantian Security: Globalization, Networking and Hybrid Geopolitics“ unterstreicht, dass klassische

geopolitische Ansätze ihre Erklärungskraft zur Analyse der internationalen Beziehungen erheblich

eingebüßt haben, wohingegen netzwerk-theoretische Ansätze zur Erklärung zwischenstaatlicher

Beziehungen immer mehr an Bedeutung gewinnen. Maráczs exemplarische Anwendung des von

Barábasi entworfenen Ansatzes der „skalen-freien Netzwerke“ zur Analyse der internationalen

Beziehungen am Fallbeispiel Kasachstans verdeutlicht die Bedeutsamkeit der Network-Theorien. Der

von Füsun Özerdem abgefasste Artikel über das „Nachbarschaft und Partnerschaft Programm für die

Region Ost der Europäischen Union“ hat die EU-Rezeption in den betroffenen Ländern zum

Mittelpunkt. Özerdem untersucht die Auswirkung dieses Programms auf die

Transformationsgesellschaften. Hakan Evins Artikel „Yeni denen eski bir Oyun: Küreselleșme“ (Ein

zu neu betrachtendes altes Spiel: Globalisierung) analysiert radikale, reformorientierte und skeptische

Denkschulen der globalisierungstheoretischen Ansätze nach der Darlegung der philosophischen

Grundlagen zur Untersuchung des Globalisierungsphänomens.  Parwana Paikans auf

Experteninterviews in Kabul basierender empirischer Artikel erklärt die politischen Auswirkungen des

in Afghanistan bestehenden Wahlsystems und Abstimmungsverfahren auf die Machtverteilung und

weist auf die einseitige Bevorzugung der eine Mehrheit in einem Wahlbezirk darstellenden ethnischen

Gruppe hin. Den Stellenwert der zentralasiatischen Turk-Republiken in türkischen

Geschichtslehrbüchern der Mittelstufe untersucht der Artikel von Taner Karakuzu und İlker Limon.

Ab dieser Ausgabe unserer Zeitschrift gibt zwölfmonatlich jeweils im Januar auch ein Interview mit

Experten über tagesaktuelle Geschehnisse in der Politik und in den internationalen Beziehungen. Den

Auftakt bildet ein Interview von Aslıhan Güngörmez mit Prof. Dr. Tayyar Arı von der Uludağ

Universität in Bursa über jüngste Entwicklungen im Nahen Osten.

Wenn wir mit diesen Erläuterungen Sie zur Lektüre dieser Artikel motiviert haben, haben wir Grund

zur Freude.

Herausgeber

Fahri Türk
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